
 

SKOLEBESTYRELSESMØDE 
07. oktober kl. 17.00 – 19.00 
 
Fremmødte: 
Morten B. Madsen, Ida K. Hansen, Jennie S. C. Voergaard, Neha Kumar, Annica S. Nørmølle-Hansen, 

Sigrún I. Gardarsdóttir, Heidi G. Nielsen, Rasmus D. Jørgensen, Cecilie Blaabjerg, Susanne Kristensen, 

Kevin Ly Bergqvist, Lasse F. J. Ankjær, Sidsel Raskmark, Jens Bitsch 

 
Afbud: 
Knut Patrick Comerma Rangel, Tobias A. Nielsen 

 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt. 
 

Herunder Sofies udtræden – Sigrún I. Gardarsdóttir indtræder i skolebestyrelsen, Tobias er 1. 
suppleant, Heidi er 2. suppleant.  

 
2. Forventet regnskab – bilag medsendt 

Jens gennemgår regnskabet. 
Skoleøkonomien ligger der, hvor vi skal, hvad vi forventede og som tidligere at godkendt i 
skolebestyrelsen.  
SFO-regnskab er noget bedre end det forventede budget – pt. forventes et overskud jf. bilag.  
Jens inviterer til et minikursus, hvor bestyrelsen kan deltage og få indblik i, hvordan man styrer en 
skoleøkonomi – hvis det har interesse, kan Jens Bitsch kontaktes på mail: jebi@aarhus.dk 

 
3. Nyt fra ledelsen 

• Vibeke kommer tilbage 1. nov. Vi rokerer derfor tilbage til tidligere. 
Susanne får en anden opgave end at komme tilbage til klassen. Hun skal bl.a. hjælpe til i 
Mellemform og AKT, der har været nedprioriteret i en periode.  

• PLUS-klassen: Vi arbejder på lokale. Vi har medarbejdere, der kan se sig selv i 
PLUSklassen, og der arbejdes på forældreinformation, der sendes ud forud for 
skoleindskrivningen, som starter d. 14.10.24. En PLUSklasse består af 2 visiterede børn og 
17 distriktsbørn. Det bliver på sigt et spor fra 0.-9. årgang. 

• Trafik og borgerhenvendelse – en borger har filmet trafik på skolevejen.  
Skolen har skrevet ud i forældrenyt, hvor vi har opfordret forældrene til at være 
opmærksomme på deres børns gå- og cykelvej i skole. Obs på, hvor er der fortov, og hvor 
er der cykelsti.  
Vi afventer en ny skolevejsanalyse.   

• Fællesskabsdagen gav et lille minus, men skolen giver alligevel et tilskud til 
trivselsaktiviteter. Store elevråd: Bolde. Lille elevråd: Holder afstemning i morgen.  
Tilskud til trivselsaktiviteter ca. 6.000 pr. elevråd. 

• Aarhus ejendomme: Møder omkring renovering af baderum og indgangsparti samt 
klasse- og faglokalekapaciteten. Vi er ved at undersøge om, der er skimmelsvamp i 
baderummet. Det er ikke konstateret endnu. Der er også en opmærksomhed på vandet, 
der svinger i forhold til temperatur. 

Det koster ca. 1 mio. pr. omklædningsrum, så det skal bevilliges andetsteds fra. Vi håber 
på en bevilling på 2 mio., så indgangspartiet også kan blive sat i stand. 

 

 



• Ledelsen har møder med Aarhus Ejendomme ift. bekymringer om manglende 
lokalekapacitet. Svaret er, at vi skal kunne tåle at have 3 vandreklasser. En for hver fase 
indskoling, mellemtrin og udskoling. Vi er også presset på faglokaler. Vi har møde med 
Aarhus Ejendomme til december ift. den landsdækkende pulje til faglokaler - vi er særligt 
pressede på billedkunst, musik, gymnastiksal samt et tidssvarende madkundskabslokale.     

• Der bliver indkøbt cykelstativer, så vi kan forbedre forholdene for elev-cykelparkering.  

 
4. Nyt fra elevrådet 

Udgår 

 
5. Nyt fra Fællesrådet 

• Samarbejdsaftale mellem fællesrådene 

• Dialogmøde om hvad vi skal bruge fællesarealerne til 

• QR kode link til borgerforslag om at bevare det grønne område   
 

6. Evaluering af mobilfriskole, klubben, SFO 
Det store elevråd siger bl.a.:  

• Vi keder os lidt mere og laver måske lidt flere dumme ting uden mobilen. 

• Det har næsten kun gjort gode ting, at vi ikke har mobiler mere. 

• Det er sværere at kunne betale i kantinen, hvis man glemmer sit kantinekort. 

• Det kunne være smart at åbne hallen i pauserne, så det ikke er så nemt at tage i Rema. 
Hellere hallen end REMA. 

 
Forskel på drenge og piger: 
• Drenge og nogle piger fra 8. klasse bruger kunstgræsbanen. De bruger ikke mobilen og er 

   aktive. 7. årgang spiller bordtennis. 
 
Personaleoplevelser: 
• Personalet oplever færre episoder med mobilerne. 
• Der er stadig udfordringer med 9. klasserne og lidt med 8. klasse, hvor det kan være  

sværere at få dem til at aflevere mobilerne. Vi har brug for, at forældrene bakker op om 
tiltaget. 

• Det er nemmere, når det ruller op nedefra, og eleverne er skolet til det. 
• SFO oplever også en forbedring. 
 
Klubben: 
• Klubben er ikke mobilfri, men har prøvet med en tidsbegrænsning. De har nu en  
 skærmzone, hvor man må bruge mobilen. 
• Fokus er på at motivere de unge til at være sammen med deres kammerater. Der er færre  

  elever, der sidder på gangene med mobilen. 
 

Ros fra forældre: 
• Forældre roser processen med inddragelse af børn og forældre. 
• Klubberne skal lave en handleplan med mobilbegrænsning. 
 
Forældreperspektiv: 
• Er der noget, vi som skolebestyrelse skal/kan gøre ud over det, vi allerede har gjort? 
• Kan vi opfordre – forskning taler sit eget sprog, og det kan vi læne os op ad. 
• Digital dannelse – lave forældremøder, hvor vi opfordrer og kommer med anbefalinger. 
• Eventuelt julebrev med opfordring. 
• Skolebestyrelsens rolle – fastholde strategi og hjælpe med at støtte op. Det er skolens  
 opgave at skrive ud i f.eks. forældrenyt. 
• Eventuelt opdatere IT-strategi. 
• Der er et arbejde i gang med skolens IT-strategi og digital dannelse. Når der er fundet et  
 leje, kan skolebestyrelsen lave et princip, f.eks. at der på forældremøder inddrages et  
 punkt med digital dannelse. 
 
 



 
• Hvor stort et ansvar skal skolen tage i forhold til at involvere sig/tage ansvar for elevernes  
 digitale dannelse? 
 
Aftale: 
• Vi skal fortsætte med ordningen i forhold til skole og SFO. Afvente på gruppen, der  
 arbejder med digital dannelse, og i forlængelse evt. udarbejde principper. 
• SR undersøger, om der har været social pejling på 5. årgang. 

 
7. TUS – Team-Udviklings-Samtaler  

I år har vi genoptaget teamudviklingssamtale- for alle årgangsteams. Årgangsteamet er 
grundstenen for alle elevers læring og udvikling. Vi har 4 fokusområder i år:  1. Prøvehandlinger i 
læsning 2. sociale årsplaner 3. Skole for alle 4. Teamkontrakt.  
Drøftelse af, hvordan kan TUS genbesøges i løbet af året.  

 
8. Evaluering af Fællesskabsdagen 2024 – data udleveres på dagen 

Hvad får i øje på med data, hvad fik i øje på til selve dagen? 

• Bedsteforældre – være mere opmærksom på at invitere bedsteforældrene 

• Tager det overhånd med køb og handel – salg  

• Mere organisering i forhold til, hvor boderne skal være – kalk maling - give overblik 

• Folk skal melde ind i god tid ift., hvad man skal bruge 

• Fedt, at boderne var mere blandet 

• Der er mange steder, hvor man skal betale for mad og ting  

• På 3. årgang var det en fast tradition med loppebod. Meget læring i det for eleverne.       
Kunne man på 3. årgang samle ind på årgangen, så det bliver mere en fællesskabsdag? 

• Kunne vi brede det ud til en byfest? Der er lang vej  

• De frivillige, lokalforeningerne og erhvervslivet kan deltage om lørdagen - derfor ligger 
dagen på denne dag.  

  
Der er stadig opbakning fra skolebestyrelsen.  
 

 

9. Evt. 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

Nøgletal - til orientering:  
Elevtal pr. 200824  706 
Indmeldelser 200824-230924 3 (2 i indskolingen, 1 på mellemtrin)  
Udmeldelser 200824-230924 2 (1 i indskolingen, 1 på mellemtrin)  
Elevtal pr. 230924  707 
Indmeldte i SFO pr. 200824 356 (inkl. 5 i 4. kl. morgenpasning) 
Indmeldte i SFO pr. 230924         357 (inkl. 5 i 4. kl. morgenpasning) 

 
 

 
Med venlig hilsen 

 
Morten Bitsch Madsen Rasmus Dalager Jørgensen 

Forperson for skolebestyrelsen Konst. skoleleder 


